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PROTOKÓŁ Nr XXVII/16 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 16.20. 

 

Obecnych na Sesji – 21 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

W Sesji uczestniczył Z-ca BM Kazimierz Kawa. 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM H. Różański. Powitał radnych, 

Z-cę Burmistrza Miasta Kazimierza Kawę, zaproszonych gości, mieszkańców 

i kamiennogórskie media. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 20 radnych (w momencie otwarcia 

Sesji nieobecny był radny J. Bruździak) na 21 ustawowego składu Rady, co stanowi quorum, 

przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z XXIV i XXV Sesji Rady Miasta. 

 

4. Wnioski, zapytania i interpelacje. 

5. Informacja Dyrektora Zespołu Szkół w Kamiennej Górze n/t bieżącej działalności 

i funkcjonowania Gimnazjum Nr 1. 

6. Informacja Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Kamiennej Górze n/t 

bieżącej działalności i funkcjonowania Gimnazjum Nr 2. 

7. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy Rady Miasta między Sesjami. 

9. Informacja Zespołu ds. budżetu partycypacyjnego o przeprowadzonym naborze oraz 

wyłonieniu projektów do realizacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 791/12, 

obr. nr 6). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 185/18, 

obr. nr 3). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2017”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2016 rok. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia interesu 

prawnego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miasta 

Kamienna Góra oraz rozliczania kosztów podróży służbowych. 

 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie Sesji. 

 

Przewodniczący RM zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu „Informacja 

Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami”, z uwagi na nieobecność podczas Sesji Burmistrza 

Miasta. W wyniku głosowania RM przy 19 głosach „za, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

wyraziła zgodę na wycofanie punktu z porządku obrad. 

 

Na salę obrad przybył radny J. Bruździak (obecnych 21 radnych). 

 

Radna Z. Kolat, w imieniu KBSiR, zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu, w ramach którego głosowane będą projekty uchwał w sprawie poparcia apelu Rady 

Gminy Dąbrowa, Dobrzeń Wielki, Komprachcice i Prószków do Prezesa Rady Ministrów 

o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w części dotyczącej zmiany granic 

poszczególnych gmin. W wyniku głosowania RM jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” 

wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu do porządku obrad. Przewodniczący RM 

poinformował, że apele dla gmin będą głosowane osobno, ale wszystkie zostaną rozpatrzone 

w ramach dotychczasowego punktu siódmego.  

 

 

Ad. 3. Przyjęcie Protokołu z XXIV i XXV Sesji Rady Miasta 

 

Przewodniczący RM poinformował, że Protokoły Nr XXIV/2016 i Nr XXV/2016 były 

wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do nich wniesione uwagi ani 

zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? Uwag 

ani zastrzeżeń nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Wnioski, zapytania i interpelacje 

 

Radny Zbigniew Nagórny: 

1. Pytanie, czy są jakieś nowe decyzje w sprawie udostępnienia dla pieszych mostu 

łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II? 

2. Pytanie, czy wiadomym jest kiedy wyłoniony zostanie wykonawca na budowę odcinka 

drogi S3 Bolków-Lubawka? 

3. Pytanie, kiedy rozpoczną się prace związane z remontem Centrum Kultury? 

4. Pytanie, czy wznowione będą poszukiwania związane ze zgłoszeniem ukrytego skarbu 

na os. Antonówka (z mediów wynika, że po polepszeniu się warunków pogodowych to 

nastąpi)? 

5. Pytanie, czy prowadzone są rozmowy z przedstawicielami PKP dotyczące przekazania 

budynku dworca i na jakim etapie jest ta sprawa? 

 

Radna Violetta Majak: 

1. Interpelacja stanowi zał. Nr 1 do niniejszego pisma. 
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Radna Irena Plata: 

1. Prośba o interwencję w sprawie przestawienia śmietników na podwórku przy 

ul. Mostowa 16 (obecnie stoją one na samym środku placu) oraz o postawienie paru 

urządzeń zabawowych dla dzieci w tym miejscu. 

 

Radna Regina Komorowska: 

1. Prośba o pochylenie się nad kwestią opłat za parkowanie w mieście – ludzie, 

którzy przyjeżdżają np. do lekarza opłacają postój na określony czas, ale niestety zdarza 

się, że wizyta się przedłuża i jeśli nie opłacą dalszego postoju to od razu jest im 

naliczany mandat. Tą sprawę trzeba jakoś rozwiązać, ponieważ nie zawsze jest 

możliwość przerwania jakiejś wizyty, czy spotkania, aby przedłużyć możliwość postoju 

auta. 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Pytanie do Adwokata – co dzieje się w sytuacji, kiedy radny otrzymuje drugą 

niesatysfakcjonującą odpowiedź na zapytanie, czy interpelację – jakie są dalsze środki 

postępowania, aby otrzymać właściwą informację? 

2. Radny przytoczył swoje zapytania oraz odpowiedzi BM na nie i powiedział, że są one 

niepełne, niesatysfakcjonujące i wg Niego jest to ucieczka od tematu, który (jeśli chodzi 

o wspólnoty mieszkaniowe) niedługo „wybuchnie”. Przytoczył miejscowość Skawina, 

gdzie 100 wspólnot wygrało z miastem 3 mln zł. z tytułu zaległości na funduszu 

remontowym. 

 

Radna Celina Róg: 

1. Ponowne pytanie, kiedy zostanie poprawiona kostka na ul. Karola Miarki i na Rynku? 

W ubiegłym roku radna otrzymywała zapewnienia, że zadanie to będzie wykonane, 

a w projekcie na rok przyszły dalej nie ma zabezpieczonych środków na ten cel. Prośba 

o wskazanie dokładnego terminu, kiedy nastąpi naprawa w nawierzchni.  

 

 

Ad. 5. Informacja Dyrektora Zespołu Szkół w Kamiennej Górze n/t bieżącej działalności 

i funkcjonowania Gimnazjum Nr 1 
 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Dyrektor Zespołu Szkół Dariusz Kurowski – 

prezentacja stanowi zał. Nr 2 do protokołu. Dodał, że Zespół Szkół jest jedyną szkołą 

w powiecie i jedną z nielicznych w Polsce, która jest samodzielnym zespołem szkół 

gimnazjalnych. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że spodziewał się więcej informacji o planach na 

przyszłość w obliczu nowej reformy oświaty – ilu nauczycieli będzie trzeba zwolnić, 

co z budynkiem i czy jest już jakiś plan na wygaszanie gimnazjum. 

 

Dyrektor ZS powiedział, że trzymał się tematu zapisanego w porządku obrad i dodał, że czeka 

na to, co wymyśli w tym temacie radny. 

 

Radny J. Chodasewicz odpowiedział, że to pracownicy Urzędu Miasta, BOPO i Dyrektor 

szkoły powinni znaleźć rozwiązania i pomysły w tym temacie. 
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Ad. 6. Informacja Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Kamiennej Górze n/t 

bieżącej działalności i funkcjonowania Gimnazjum Nr 2 
 

Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących J. Bruździak poinformował, że od 

1 września br. funkcję Wicedyrektora odpowiedzialnego za sprawy Gimnazjum Nr 2 pełni 

Pan Hieronim Mader i to on przedstawi radnym informację n/t działalności placówki. 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Hieronim Mader – prezentacja stanowi 

zał. Nr 3 do protokołu. Na wstępie wyjaśnił, że nowy kształt szkolnictwa jest dyskutowany 

dopiero w Sejmie i na szczeblach samorządowych nie można podejmować żadnych decyzji do 

momentu podjęcia przez rząd konkretnych decyzji. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 10 min. przerwy. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawie poparcia apeli do Prezesa Rady Ministrów 

 

a) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gminy Dobrowa do Prezesa Rady 

Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w części dotyczącej zmiany 

granic Gminy Dąbrowa 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła radna Z. Kolat – Przewodnicząca 

KBSiR, która była autorem projektu uchwały. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy nie można tej i kolejnych trzech projektów dotyczących 

tej samej sprawy przegłosować łącznie? 

 

Przewodniczący RM poinformował, że uchwały co prawda dotyczą tej samej sprawy, 

ale w każdym z czterech projektów chodzi o inną gminę, a zatem uchwały muszą być 

głosowane osobno. 

 

Radny J. Bruździak poprosił o krótkie uzasadnienie do przedstawionych RM projektów 

uchwał. 

 

Radna Z. Kolat wyjaśniła, że zgodnie z projektem rozporządzenia Rady Ministrów z lipca br. 

cztery gminy województwa opolskiego planuje się przyłączyć do miasta Opole. Gminy te chcą 

pozostać suwerennymi samorządami i zwróciły się z prośbą do innych rad gmin o poparcie ich 

dążeń. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra 

jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVII/175/16 w sprawie poparcia 

apelu Rady Gminy Dobrowa do Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady 

Ministrów w części dotyczącej zmiany granic Gminy Dąbrowa – zał. Nr 4 do protokołu. 

 

b) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gminy Dobrzeń Wielki do Prezesa 

Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w części dotyczącej 

zmiany granic Gminy Dobrzeń Wielki 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła radna Z. Kolat – Przewodnicząca 
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KBSiR, która była autorem projektu uchwały. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVII/176/16 w sprawie poparcia apelu Rady 

Gminy Dobrzeń Wielki do Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady 

Ministrów w części dotyczącej zmiany granic Gminy Dobrzeń Wielki  – zał. Nr 5 do protokołu. 

 

c) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gminy Komprachcice do 

Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w części 

dotyczącej zmiany granic Gminy Komprachcice 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła radna Z. Kolat – Przewodnicząca 

KBSiR, która była autorem projektu uchwały. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVII/177/16 w sprawie poparcia apelu Rady 

Gminy Komprachcice do Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów 

w części dotyczącej zmiany granic Gminy Komprachcice  – zał. Nr 6 do protokołu. 

 

d) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gminy Prószków do Prezesa 

Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w części dotyczącej 

zmiany granic Gminy Prószków 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła radna Z. Kolat – Przewodnicząca 

KBSiR, która była autorem projektu uchwały. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVII/178/16 w sprawie poparcia apelu Rady 

Gminy Prószków do Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w 

części dotyczącej zmiany granic Gminy Prószków  – zał. Nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. 8. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy Rady Miasta między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM J. Basta – zał. Nr 8 

do protokołu. 
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Ad. 9. Informacja Zespołu ds. budżetu partycypacyjnego o przeprowadzonym naborze 

oraz wyłonieniu projektów do realizacji 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawiła radna V. Majak – Przewodnicząca Zespołu 

ds. budżetu partycypacyjnego. Prezentacja stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

(dz. nr 791/12, obr. nr 6) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przestawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVII/179/16 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości– zał. Nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

(dz. nr 185/18, obr. nr 3) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przestawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 
 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVII/180/16 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości– zał. Nr 11 do protokołu. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2017” 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przestawił Kierownik Wydziału Spraw Społecznych 

Arkadiusz Jaracz. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy kwoty przeznaczone na poszczególne obszary działania 

zmieniły się w porównaniu do roku bieżącego? 
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Kierownik Wydziału powiedział, że kwoty się zmieniły i je przedstawił, tj.: 

 

Obszar Rok 2016 Plan na rok 2017 

I 90 000 zł 92 000 zł 

II 30 000 zł 20 000 zł 

III 20 000 zł 20 000 zł 

IV 150 000 zł 200 000 zł 

V 15 000 zł 15 000 zł 

 

Przewodniczący RM zapytał, co jest powodem rezygnacji w roku 2017 z organizacji 

Wieczerzy Wigilijnej i Śniadania Wielkanocnego? Uczestniczący w spotkaniach mieszkańcy 

sa bardzo zawiedzeni tą informacją. 

 

Kierownik Wydziału wyjaśnił, że te dwie uroczystości będą zorganizowane dla samotnych 

mieszkańców Kamiennej Góry przez MOPS we współpracy ze Związkiem Emerytów. 

Organizacje pozarządowe nie wykazały woli zorganizowana tych spotkań i dlatego nie zostały 

one ujęte w Programie współpracy. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra 

jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVII/181/16 w sprawie przyjęcia 

„Programu współpracy Gminy Miejskiej Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi 

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017” – zał. Nr 

12 do protokołu. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 

2016 rok 

 

Projekt uchwały z autopoprawką w powyższej sprawie przestawiła Kierownik Wydziału 

Finansowo-Budżetowego Grażyna Kuś. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVII/182/16 w sprawie zmian w budżecie 

miasta Kamienna Góra na 2016 rok – zał. Nr 13 do protokołu. 

 

Salę obrad opuścił radny J. Chodasewicz (obecnych 20 radnych). 

 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia 

interesu prawnego 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przestawił Przewodniczący RM. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 
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Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVII/183/16 w sprawie rozpatrzenia wezwania 

do usunięcia naruszenia interesu prawnego – zał. Nr 14 do protokołu. 

 

Na salę obrad powrócił radny J. Chodasewicz (obecnych 21 radnych).. 

 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady 

Miasta Kamienna Góra oraz rozliczania kosztów podróży służbowych 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił radny A. Jasiński – jeden 

z projektodawców. 

 

Radny J. Chodasewicz poprosił, aby jedna z jedenastu osób podpisanych pod projektem 

uchwały wyjaśniła mieszkańcom dokładnie treść uchwały, tzn. przełożyła zapisane wskaźniki 

na kwoty oraz podała motywy przygotowania projektu uchwały, który zakłada podwyżkę diet. 

 

Radny M. Białecki zapytał, w którym punkcie radny J. Chodasewicz znalazł informację 

o podwyżce? 

 

Radny J. Chodasewicz wskazał zapis, gdzie wielkość diety będzie uzależniona od minimalnej 

płacy w kraju. Wraz z jej wzrostem wzrośnie dieta radnych. 

 

Radny M. Białecki powiedział, że nie wiadomo kiedy płaca minimalna zostanie podniesiona. 

 

Radny J. Chodasewicz odpowiedział, że radni złożyli projekt uchwały wiedząc, że minimalna 

płaca wzrośnie od stycznia 2017 r. Zapytał, czy obecna dieta nie jest wystarczającą 

rekompensatą za wykonywaną funkcję? 

 

Radny M. Białecki podkreślił, że projekt uchwały nie przewiduje żadnej podwyżki i stwierdził, 

że radnego J. Chodasewicza boli to, że jako jedyny z piątki kandydatów w wyborach na 

burmistrza w 2014 r. nie otrzymał żadnego „stołka”. 

 

Przewodniczący RM przywołał radnego do porządku i nie zezwolił na osobiste wycieczki. 

 

Radny J. Chodasewicz w odpowiedzi stwierdził, że jeśli podwyżka dojdzie do skutku, to swoją 

cześć przeznaczy na książki dla radnego M. Białeckiego, aby się trochę douczył. 

 

Radny A. Jasiński powiedział, że nie jest dobrą formą taka dyskusja między radnymi, a treść 

projektu uchwały była dyskutowana na Komisjach Stałych. Zdaniem radnego należy przejść do 

głosowania. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy grupa radnych boi się przyznać mieszkańcom do tego, 

że chce podwyżki? Ponownie zaapelował, aby grupa radnych wyjaśniła kamiennogórzanom za 

co dokładnie radni mają pobierać większą dietę. Podkreślił, że rok przyszły ma przynieść 

podwyżki m.in. prądu i wody i zachowanie niektórych radnych w obliczu tego jest niewłaściwe. 
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Radny A. Jasiński ponownie stwierdził, że dyskusja między radnymi w tym momencie nie ma 

sensu i prowadzi do niepotrzebnych osobistych wycieczek. Dodał, że projekt uchwały jest 

powrotem do zasad obowiązujących przed 2008 r. i na dzień dzisiejszy nie przewiduje 

podwyżki diet. Radny zawnioskował o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania. 

 

Przewodniczący RM poddał wniosek radnego A. Jasińskiego pod głosowanie, w wyniku 

którego RM przy 15 głosach „za”, 3 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” zdecydowała 

o zamknięciu dyskusji w tym temacie. 

 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego RM 

Kamienna przy 11 głosach „za”, 8 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę 

Nr XXVII/184/16 w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miasta 

Kamienna Góra oraz rozliczania kosztów podróży służbowych – zał. Nr 14 do protokołu. 

 

 

Ad. 16. Sprawy różne 

 

Z-ca BM odpowiedział na część pytań radnych z początku Sesji, tj.: 

 

Radnemu Z. Nagórnemu: 

– sprawa mostu łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II - miasto wystąpiło do 

Wojewody Dolnośląskiego o przekazanie mostu, ale nie mamy jeszcze odpowiedzi. 

Zwróciliśmy się również do Sądu o rozstrzygnięcie własności tego mostu i też oczekujemy na 

termin rozprawy, 

– sprawa budowy odcinka drogi S3 - 24. bm. Z-ca BM uczestniczył w spotkaniu w Legnicy 

w temacie konsekwencji budowy drogi S3 w naszym rejonie i wiadomym jest, że do końca 

III kwartału 2018 r. ma zakończyć się budowa odcinka do Legnicy, a do końca IV kwartału 

2018 r. odcinek do Sadów Dolnych. Nieznane są natomiast informacje dotyczące budowy 

odcinka do Lubawki, ale wiadomo, że cały czas coś się w tym temacie dzieje, 

gdyż otrzymujemy dużo materiałów do uzgodnień z GDDKiA, 

- sprawa przejęcia budynku po byłym dworcu PKP - oczekujemy na informację od PKP 

o obciążeniach na budynku, po czym będą prowadzone rozmowy o przejęciu obiektu; łączymy 

to z przejęciem linii kolejowej pod budowę ścieżek rowerowych, bo przy braku realizacji tego 

drugiego zadania budynek po byłym dworcu nas nie interesuje, 

- sprawa remontu CK - 8 bm. ogłoszony został przetarg na remont CK i wstępne 

zainteresowanie wykazało 6 firm; przewidujemy, że prace rozpoczną się na przełomie I/II 

kwartału 2017 r. 

 

Radnej V. Majak: 

- sprawa zmiany kwalifikacji działki przy ul. P. Ściegiennego – trwają prace w tym temacie, 

a ponadto miasto wystąpiło do KPP, aby zwrócono uwagę na wykorzystywanie tego odcinka 

jako drogi wyjazdowej. 

 

Radnej I. Placie: 

- sprawa przestawienia śmietników na podwórku ul. Mostowej – mieszkańcy powinni się 

zgłosić do wydziału IOŚ UM i dokładnie wyjaśnić jaką mają wizję na zagospodarowanie tego 

terenu. 
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Radnej R. Komorowskiej: 

- sprawa zmiany zasad uiszczania opłat za parkowanie w mieście – zapisy uchwały obowiązują 

wszystkich tak samo i na parkującym spoczywa obowiązek dostosowania się do nich. 

 

Radna D. Kurnyta zapytała, czy Starostwo Powiatowe przewiduje remont dworca PKS? 

 

Radna C. Róg zapytała, czy Urząd Marszałkowski uwzględnił naszą zmianę LPR 

i czy dokument ten został już zaakceptowany? 

 

Z-ca BM odpowiedział, że po odbytej w poniedziałek nadzwyczajnej Sesji uchwała w formie 

papierowej trafiła do UMWD już następnego dnia, a w środę Dyrektor Departamentu Rozwoju 

Regionalnego dr Zbigniew Dynak podpisał pismo, z którego wynika, że nasz LPR został 

oceniony pozytywnie. 

 

Przewodniczący RM odniósł się do artykułu J. Chodasewicza w Regionalnym Tygodniku 

Informacyjnym zatytułowanego „Dyktatura Różańskiego” i powiedział, że nigdy nie miał 

aspiracji dyktatorskich, po czym odesłał radnego J. Chodasewicza do zapisów statutu, 

które mówią o obowiązkach Przewodniczącego RM. Jego zdaniem zawsze prowadzi Sesje w 

sposób kulturalny i nigdy nie działa w złej wierze w stosunku do kogokolwiek. 

 

Radny J. Chodasewicz przypomniał, że podczas Sesji Przewodniczący RM nie pozwala Mu 

np. odczytać całej interpelacji, ciągle zwraca uwagę, bądź czyni uwagi do Jego wystąpień, 

co radnemu przypomina dyktaturę. Przewodniczący RM odsyła innych do zapisów statutu, 

ale na pytania o wskazanie konkretnego przepisu, który mówi o ograniczaniu czasu wystąpień 

radnych nie potrafi przepisu ze statutu wskazać. Podkreślił, że statut już zna 

i Przewodniczącemu RM radzi też się z nim zapoznać, bo nigdzie nie jest napisane ile czasu 

radny ma przemawiać i że go można cenzurować. 

 

Przewodniczący RM powiedział, że nikogo nie cenzuruje i każdy ma swobodę wypowiedzi, 

ale jeśli radny nie dopuszcza do głosu innych osób, to obowiązkiem Przewodniczące RM jest 

przyprowadzenie radnego „do porządku”. 

 

Starosta Powiatu Kamiennogórskiego Jarosław Gęborys odpowiedział radnej D. Kurnycie, 

że stan dworca PKS faktycznie nie jest zadowalający i spółka, której 100% właścicielem jest 

PKS, ma w planach przeprowadzenie remontu. Wyraził zdanie, że przy okazji rozmów 

o remoncie dworca PKS należy pomyśleć o remoncie ul. Jedwabnej, która do siedziby spółki 

i całej strefy przemysłowej, w której pracuje ok. 1000 osób, prowadzi. Podczas ostatnich 

rozmów z przedstawicielami PKP Starosta dowiedział się również, że w roku przyszłym mają 

zostać wyremontowane dwa przejazdy - od ul. Towarowej i Jedwabnej. 

Następnie Starosta przytoczył jeden z wywiadów, który udzielił BM i w którym powiedział, 

że nie widzi żadnej roli powiatu w staraniach o budowę odcinka drogi S3 między Bolkowem 

a Lubawką, i podkreślił, że to właśnie w Starostwie Powiatowym rozpoczęła się batalia 

o wykonanie odcinka. Jej zaczątkiem było spotkanie robocze 28 lutego br. w którym 

uczestniczyli: Minister Infrastruktury Andrzej Adamczyk, Minister Transportu Republiki 

Czeskiej Dan Ťok, pracownicy Starostwa, odpowiedzialne za tą sprawę osoby zarówno z Polski 

jak i Czech, Dyrektorzy Generalni GDDKiA z Polski i Czech, Dyrektorzy Generalni Kolei 

oraz Ambasador Republiki Czeskiej w Polsce. Nigdy wcześniej, w historii Kamiennej Góry, 

nie doszło do spotkania tylu ważnych polityków i osób, podczas którego były omawiane sprawy 

międzynarodowej rangi. Wówczas to i strona polska i strona czeska złożyły deklarację 

o podjęciu szybkich kroków w celu sfinalizowania decyzji o budowie ostatniego odcinka drogi 
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S3. Podkreślił, że spotkanie odbyło się dzięki poparciu ze strony Poseł Marzeny Machałek. 

Dwa miesiące temu zapadła ostateczna decyzja w sprawie budowy drogi na naszym terenie 

i powiat miał w tym jednak swój znaczny udział. 

W dalszej kolejności Starosta powrócił do tematu LPR-u i powiedział, że rzetelnie i uczciwie 

chce przedstawić całą historię tego dokumentu, tj.: 

- 14 września br. miało miejsce pierwsze wystąpienie Starostwa Powiatowego do Urzędu 

Miasta o ujęcie w Programie dwóch terenów w Kamiennej Góry: obszar PCE i LO, 

- z UM przyszła odpowiedź (z 15 września br.) wskazująca, co jeszcze należy złożyć 

w uzupełnieniu wniosku, 

- Starostwo Powiatowe wysłało odpowiedź do UM wraz ze wszystkimi wymaganymi 

załącznikami, takimi jak karty projektów do LPR dla tych dwóch obszarów, 

- powyższe zostało zrobione w oparciu o informację, która w dalszym ciągu figuruje na stronie 

internetowej miasta w zakładce LPR i w której mowa jest o tym, że do 19 września br. należy 

składać wnioski do projektu Programu i wszystkie uwagi i wnioski zostaną rozpatrzone pod 

kątem możliwości ich ujęcia w dokumencie. Wszystko, co zrobiło Starostwo mieściło się 

w terminach wskazanych przez miasto, 

- docierające z Ratusza sygnały wskazywały na to, że nie ma przeciwskazań do ujęcia tych 

dwóch obszarów w LPR i Starostwo nie dostało odmownego pisma w tej sprawie. Wielkie było  

zatem zdziwienie Starosty, kiedy w uchwalonym przez RM dokumencie wnioski nie były 

uwzględnione. Po tym fakcie zostało skierowane pismo do RM i BM z prośbą o ponowne 

zajęcie się sprawą i wprowadzenie obszarów do LPR, ale do dnia dzisiejszego nie wpłynęła od 

UM żadna odpowiedź w tej sprawie, co jest nienajlepszą formą konsultacji. Starostwa 

podkreślił, że nie jest jego zamiarem stawać w opozycji do radnych, bo może ktoś popełnił błąd 

w umieszczonym ogłoszeniu internetowym, ale taka informacja powinna zostać przekazana do 

Starostwa, 

- dla przykładu dopiero 17 października br. zakończyły się konsultacje oraz proces opiniowania 

projektu w sprawie LPR miasta Wałbrzych, 

- Starostwa podkreślił, że uszanuje powody, dla których jego wniosek nie został uwzględniony, 

ale po pierwsze chciałby je poznać, a po drugie nie można mówić, że stało się to z powodu 

niedochowania terminów przez powiat, bo te wg Niego dochowane zostały. 

 

Z-ca BM podtrzymał swoje wcześniejsze wypowiedzi w tej sprawie, w których wskazywał na 

5 lipca br. jako termin na składanie wniosków do LPR. Wspomniany przez Starostę termin 

19 września br. był z kolei przewidziany na składanie jedynie uwag do stworzonego projektu 

Programu uwzględniającego złożone do lipca projekty i wnioski. 

 

Przewodniczący RM zaproponował, aby przedstawiciele obu samorządów się spotkali 

i wyjaśnili sobie wszelkie kwestie związane z tym tematem. To nie wśród radnych powinno się 

szukać winnych takiego obrotu sprawy, bo Oni jedynie uchwalili przedstawiony przez BM 

dokument. 

 

Starosta wyjaśnił, że nie chodzi w tym sporze o szukanie winnych, a Jego obecność ma na celu 

uniknięcie takich sytuacji w przyszłości. Poprosił radnych, aby przy uchwalaniu dokumentu 

podobnej rangi pochylili się bardziej nad tematem i rozważyli składane wnioski, 

a nie zawierzali tylko jednej stronie. 

 

Radna R. Komorowska rozpoczęła, skierowaną do Starosty Powiatu, wypowiedź w sprawie 

niezabezpieczonego terenu przy rzece na ul. Wiejskiej, ale Przewodniczący RM zwrócił uwagę, 

że nie jest to stosowny moment i miejsce na tego typu pytania i w tej sprawie można się udać 

do siedziby powiatu. 
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Radny A. Jasiński zapytał, czy istnieje możliwość, aby Starostwo Powiatowe było członkiem 

Aglomeracji Wałbrzyskiej, co by wzmocniło reprezentację naszego regionu oraz umożliwiło 

powiatowi samodzielne składanie wniosków o środki zewnętrzne? 

 

Starosta wyjaśnił, że powiaty z ustawy nie mogą być członkami aglomeracji, ale mogą być 

beneficjentami wszystkich programów aglomeracyjnych. 

 

Radny R. Ostrowski wyraził zdanie, że Starostwo Powiatowe powinno powrócić do 

współpracy z TV i również korzystać z możliwości udzielania publicznych wywiadów, 

w których będzie można się chwalić osiągnięciami. Powiat może kierował się oszczędnościami 

w tym temacie, ale tak naprawdę powoduje to tylko dezinformację wśród mieszkańców. 

Zdaniem radnego, gdyby Starosta miał możliwość publicznych wystąpień, to nie musiałby 

zabierać głosu na Sesjach RM i obrażać podczas wystąpień radnych i BM. 

 

 

Ad. 17. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXVII Sesję Rady Miasta 

Kamienna Góra w dniu 30 listopada 2016 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

/-/ Henryk Różański 


